
Zápisnica z Členskej schôdze SÚCHNO – Banská Bystrica 
30.03.2024, Hotel Dixon

Počet registrovaných delegátov s platným hlasovacím právom na začiatku schôdze: 71
Počet registrovaných delegátov s platným hlasovacím právom zmenený o 13:28: 72

Program: 

1./ Otvorenie
2./ Voľba zapisovateľa a voľba komisií (návrhová, mandátna, volebná)
3./ Schválenie programu členskej schôdze
4./ Správa predsedu SÚCHNO (A. Majsniar)
5./ Správa o činnosti SÚCHNO (Mgr. I. Kočajda)
6./ Správa Výcvikovej komisie SÚCHNO (Bc. J. Adamuščin)
7./ Správa HPK SÚCHNO (Mgr. I. Kočajda)
8./ Správa o hospodárení a správa Revíznej komisie (Mgr. I. Kočajda, M. Petrek)
9./ Schválenie Kalendára kynologických akcií na rok 2024
10./ Návrh rozpočtu na rok 2024 (Mgr. I. Kočajda)
11./ Zmena stanov
12./ Diskusia
13./ Uznesenia
14./ Záver

K bodu 1

Členskú schôdzu otvoril a viedol Mgr. J. Štaudinger, ktorý na úvod privítal prítomných 
delegátov.

K bodu 2

Voľba zapisovateľa: Ing. D. Hausknechtová, PhD.

Za: 71 Proti: 0 Zdržal sa: 0

Voľba návrhovej komisie: Ing. Hausknechtová, PhD., p. Rusnák, p. Kožuch

Za: 71 Proti: 0 Zdržal sa: 0

Voľba mandátnej komisie: p. Hudok, p. Bačík, p. Bačíková

Za: 71 Proti: 0 Zdržal sa: 0

K bodu 3

Program schôdze bol jednomyseľne schválený

Za: 71 Proti: 0 Zdržal sa: 0



K bodu 4

P. Majsniar privítal všetkých prítomných. Oboznámil členov, že na jar 2023 úspešne 
absolvovalo 12 našich rozhodcov preskúšanie na Wesensbeurteilung a po roku máme 
možnosť skúšky Wesensbeurteilung usporiadavať na Slovensku. Predpokladá sa vysoký 
záujem aj od zahraničných účastníkov. Informoval o tom, že zástupcovia SÚCHNO a ZŠK sa 
minulý rok na jeseň zúčastnili týždňa nemeckého ovčiaka v španielskej Lerme. Hlavná 
špeciálna výstava nemeckých ovčiakov v Beckove prebehla na veľmi dobrej organizačnej 
úrovni s dobrou účasťou vystavovateľov domácich i zo zahraničia. Pán predseda taktiež 
poďakoval reprezentácii, ktorá obsadila 5. miesto v družstvách na MS WUSV v zložení: p. 
Smädová, p. Horínek, p. Nemec, p. Balún a p. Lipták. Ďalej informoval prítomných 
o vzniknutej komplikovanej situácii v štruktúrach WUSV a s tým súvisiacimi predĺženými 
čakacími dobami vybavovania agendy Körung-ov, RTG, Wesenbeurteilung, a pod. Kancelária 
SÚCHNO fungovala v minulom roku štandardným spôsobom a p. Majsniar by sa chcel za to 
poďakovať p. Chlebanovej, predsedníctvu SÚCHNO a aj pani Z. Zrakovej za jej podporu 
a pomoc najmä so zahraničnými prekladmi textov. Pán predseda sa poďakoval aj p. 
Sudimákovi za vydanie knihy „Nemecký ovčiak – jednoducho úžasný“. V neposlednom rade 
jeho poďakovanie patrí aj organizátorom výstav a kynologických akcií, rozhodcom, 
figurantom a všetkým účastníkom akcií, a zaželal všetkým veľa šťastia do ďalšej sezóny. 
Prítomní zobrali obsah informácie na vedomie.

K bodu 5

Mgr. Kočajda na úvod poďakoval p. Chlebanovej a p. Piatrovej za výbornú úroveň ich práce 
pre SÚCHNO. Informoval, že SÚCHNO sa aktívne zapája do boja proti diskriminácii 
viacerých členov z rôznych štátov v rámci SV. Na jeseň 2023 bolo zorganizované podujatie 
Týždeň nemeckého ovčiaka v Lerme na vynikajúcej úrovni. P. Kočajdu tam veľmi milo 
prekvapilo, ako výnimočne je v očiach odbornej verejnosti vnímaný člen predsedníctva 
SÚCHNO p. Igor Lengvarský. Týmto by ho chcel požiadať o to, aby svoje vedomosti 
a skúsenosti implementoval aj na domácej pôde napr. formou seminárov alebo odborných 
príspevkov do Novín kynológov. Na podujatí v Lerme odzneli rôzne prednášky aj 
s protichodnými názormi na posudzovanie exteriéru NO. Problémom u NO je najmä 
preuhlenie zadných končatín a nové trendy ako sú napr. „molosoizácia“ NO pri exteriérovom 
chove alebo v pracovnom chove tzv. „malinoisácia“ (NO sú jemnejší, rýchlejší, 
nervóznejší,...), a práve preto bol veľký apel na dodržiavanie štandardu pri posudzovaní NO 
na výstavách aj v chove. Takéto extrémy v chove poškodzujú plemeno a nazýva sa to „týranie 
chovom“.  Informoval aj o prednáškach týkajúcich sa genetiky a upozornil na to, že v chove 
NO je príliš veľa príbuzenskej plemenitby, čo degenerovalo chov a teda je nutné plemeno 
ozdraviť, čo je náročná úloha pre chovateľov a je treba hľadať také rodičovské páry, ktorých 
predkovia sa v rodokmeni stretávajú čo možno najmenej. Mgr. Kočajda oboznámil 
prítomných s veľmi komplikovanou situáciou v štruktúrach SV, ktorá dokonca skončila 
v rukách súdu. Zástupcovia SÚCHNO sa stretli s novozvolenou prezidentkou SV Roswithou 
Dannenberg a oboznámili ju so skutočnosťou, že voči SÚCHNO dochádza k diskriminácii 
a porušovaniu práv a lehoty plateného servisu poskytovaného od SV sú extrémne dlhé. P. 
Kočajda ďalej konštatoval, že SV nereaguje ani na korešpondenciu týkajúcu sa informácie 
o možnosti uznania slovenských vyhodnocovateľov RTG na DBK a DLK. Ďalej informoval 



o tom, že po takmer rok trvajúcich obštrukciách zo strany SV sa mohli na Slovensku 
zorganizovať prvé skúšky Wesensbeurteilung, ktoré sú oprávnení posudzovať dvanásti 
slovenskí rozhodcovia. Túto skúšku bude v rámci harmonizačného plánu potrebovať každý 
jedinec nemeckého ovčiaka. Financie spojené so školením rozhodcov a obstaraním softvéru 
na Wesensbeurteilung boli zapožičané od ZŠK a preto výnos zo skúšok WBT za rok 2024 
bude v prospech ZŠK, od roku 2025 do SÚCHNO. Otázne je či naši rozhodcovia budú môcť 
v budúcnosti posudzovať aj skúšku povahových vlôh ZAP, keďže SV za zatiaľ k tejto 
požiadavke nevyjadrilo. P. Kočajda zhodnotil, že akcie SÚCHNO prebehli na štandardnej 
úrovni a poďakoval organizátorom výstav za veľmi dobrú úroveň. Teší ho, že na HŠV NO 
mohol posudzovať a medzi vystavovateľmi boli aj rozhodcovia svetovej kvality, a že 
pozvanie posudzovať všetky triedy psov prijal p. rozhodca Marco Ossmann. Poďakoval sa aj 
za organizácie Pohára troch národov na ktorom má veľkú zásluhu najmä p. Kališík. Po dlhom 
čase sa podarilo obnoviť a zorganizovať aj vďaka novému vedeniu Odboru kynológie 
a hipológie Prezídia Policajného zboru pod vedením pplk. L. Filipa Zvod plemenníkov a to na 
vynikajúcej úrovni. P. Kočajda ďalej informoval prítomných o nových nariadeniach EÚ pre 
chov a transport spoločenských zvierat a aj napriek tomu, že členovia SÚCHNO sa usilujú 
o chov v čo najlepších podmienkach, tieto nariadenia idú často vysoko nad rámec týchto 
podmienok a spôsobujú mnohé problémy (ako príklad uviedol aktivistov na nemeckom 
SHZS, ktorí privolávajú políciu, ak zistia nedostatky v ustajnení či protokoloch venčenia psov 
a majiteľa dokonca deportujú z výstaviska). 
Prítomní zobrali obsah informácie na vedomie.

K bodu 6

Správu o výcvikovej činnosti predniesol p. Adamuščin. Zhodnotil priebeh kvalifikačných 
pretekov na MS FCI, MS WUSV aj MS IGP-FH. Na MS IGP-FH sme nevyslali žiadneho 
reprezentanta, keďže v roku 2023 nikto na kvalifikačných pretekoch nesplnil limit. Zhodnotil 
aj MSR SÚCHNO a MSR ZŠK podľa NSP a keďže iba malé percento zo zúčastnených 
pretekárov dokázalo splniť limit skúšky má za to, že nie je rozumné organizovať v jednom 
roku dvoje MSR (ZŠK aj SÚCHNO) a v budúcom roku budú podľa NSP organizované iba 
jedny MSR. P. Adamuščin zhodnotil pôsobenie reprezentácie Slovenska na MS FCI 
a vzhľadom na to, že družstvo USA, ktoré sa umiestnilo na prvom mieste, avšak nie je členom 
FCI, sa v redukovanom poradí na nádhernom prvom mieste a Majstrom sveta FCI za rok 2023 
v družstvách stalo Slovensko, za čo im úprimne zablahoželal. Čo sa týka MS FCI, tak 
Slovensko aj vďaka výbornej diplomacii p. Lengvaského zaznamenalo pekný úspech aj na 
rozhodcovskom poli, kde sme mali zastúpenie p. Adamuščinom v disciplíne poslušnosť. 
Informoval prítomných aj o priebehu a výsledkoch našej reprezentácie na MS WUSV. 
Prítomní zobrali obsah informácie na vedomie.

K bodu 7

Správu Hlavnej plemennej knihy predniesol p. Kočajda. Odznela štatistika registrovaných 
vrhov, počty vystavených PP, počty zápisu importov, exportov a registrácií do chovu. 
Prítomní zobrali obsah informácie na vedomie.



K bodu 8

Správu o hospodárení predniesol p. Kočajda. Revíznu správu predniesol p. Petrek. Z pohľadu 
Revíznej komisie, ktorá niekoľkokrát pri svojej plánovanej kontrolnej činnosti  ako aj 
neplánovaných kontrolách, preverovala hospodárenie organizácie, ako aj prácu kancelárie vo 
všetkých jej činnostiach a možno skonštatovať, že SÚCHNO hospodári zodpovedne, 
účtovníctvo poskytuje pravdivý a objektívny pohľad na finančnú situáciu. Kancelária 
SÚCHNO pracovala počas celého roka 2023 presne, zodpovedne, efektívne. RK sa v zmysle 
svojich práv zúčastnila zasadaní predsedníctva SÚCHNO s konštatovaním, že zasadnutia 
prebiehali v zmysle stanov organizácie. RK vykonala niekoľkokrát v priebehu roku 2023 
kontrolu pokladne a pohyby na účtoch SÚCHNO bez zistenia nedostatkov. 
Prítomní zobrali obsah informácie na vedomie.

K bodu 9

Kalendár kynologických akcií na rok 2024 bol schválený jednohlasne:

Za: 71 Proti: 0 Zdržal sa: 0

K bodu 10

Návrh rozpočtu na rok 2024 predniesol p. Kočajda. Bol prezentovaný podľa rozpočtových 
položiek v súhrnnom vyjadrení. Informoval, že polovica výdavkov na Noviny kynológov 
bude financovaná zo zdrojov SÚCHNO. Ďalej uviedol, že predsedníctvo sa navrhlo zvýšenie 
niektorých poplatkov nasledovne:

Preukaz pôvodu: z 8€ na 10€ 
Členský poplatok: z 22€ na 30€
Členský poplatok zahraničie: z 36€ na 50€
Krycí list: zo 4€ na 10€
Výkonnostný a výstavný preukaz: z 5€ na 10€

Hlasovanie za návrh rozpočtu na rok 2024 – prijatý jednomyseľne:

Za: 71 Proti: 0 Zdržal sa: 0

Hlasovanie za návrh zvýšenia niektorých poplatkov do SÚCHNO- prijatý jednomyseľne:

Za: 71 Proti: 0 Zdržal sa: 0

K bodu 11

P. Kočajda navrhol zmenu stanov z dôvodu zmeny adresy SÚCHNO v Prvej časti, Článku 1 – 
Základné ustanovenia z pôvodného znenia: „Sídlom SÚCHNO je: Banská Bystrica 
Partizánska cesta 97, 974 01“ na nové znenie: „Sídlom SÚCHNO je: Banská Bystrica 
Partizánska cesta 2614/95, 974 01“



Ďalej navrhol zmenu v Článku 3 – Členstvo a to vypustením kolektívneho členstva 
a zapracovaním statusu asociovaného členstva. Nové znenie dotknutých časti stanov 
prítomným prečítal a sú prílohou k zápisnici.

Hlasovanie za návrh nového znenia stanov – návrh prijatý jednomyseľne:

Za: 71 Proti: 0 Zdržal sa: 0

K bodu 12

Pán Balún sa informoval, či je možné vydávať Výkonnostný a výstavný preukaz automaticky 
k preukazu pôvodu pre každého jedinca NO. Mnohí psovodi nevedia o povinnosti predložiť 
Výkonnostný a výstavný preukaz k účasti na niektorých skúškach čo rozhodcom, psovodom, 
aj usporiadateľom akcií spôsobuje problémy. Pán Kočajda však konštatoval, že veľké 
množstvo týchto preukazov by bolo v tomto prípade vydaných úplne zbytočne, keďže veľa 
majiteľov NO sa buď žiadnych skúšok nikdy nezúčastní alebo absolvujú len základnú skúšku 
potrebnú do chovu. Z pléna zazneli aj ďalšie návrhy, aby Výkonnostný a výstavný preukaz 
mali možnosť psovodom vydať ZO, ktoré kynologickú akciu organizujú, alebo aby túto 
možnosť mali napríklad rozhodcovia pre výkon. Predsedníctvo SÚCHNO sa touto otázkou 
bude bližšie zaoberať. 
Prítomní zobrali informáciu na vedomie.

Pani Kostelná sa informovala na možnosť organizácie skúšky Wesensbeurteilung Základnými 
organizáciami na Slovensku. P. Štaudinger uviedol, že takáto možnosť pre ZO tu je, a spolu 
s p. Kočajdom prítomých informovali podrobne o priebehu skúšok a požiadavkách na ich 
organizovanie. Uviedol, že podrobný manuál k usporiadaniu skúšok Wesensbeurteilung je 
uvedený na webovej stránke suchno.sk.
Prítomní zobrali informáciu na vedomie.

P. Bankovič sa informoval, či je možné organizáciu skúšok Wesensbeurteilung zlúčiť 
s organizovaním iných skúšok – napr. podľa NSP alebo MSP. P. Štaudinger odpovedal, že 
takéto zlúčenie skúšok nie je možné. 
Prítomní zobrali informáciu na vedomie.

K bodu 13

UZNESENIE ČLENSKEJ SCHÔDZE SÚCHNO

Členská schôdza SÚCHNO dňa 30.3.2024: 

A. Schvaľuje:
1. Zapisovateľku, návrhovú a mandátnu komisiu
2. Program členskej schôdze
3. Kalendár kynologických akcií pre rok 2024
4. Návrh na zvýšenie poplatkov do SÚCHNO
5. Návrh rozpočtu na rok 2024
6. Zmenu stanov SÚCHNO:



a. Zmena sídla SÚCHNO
b. Zmena Článku 3 Členstvo
c. Zmena Článku 4 Práva a povinnosti člena

B.  Berie na vedomie: 
1. Správu predsedu SÚCHNO
2. Správu o činnosti SÚCHNO
3. Správu výcvikovej komisie SÚCHNO
4. Správu Hlavnej plemennej knihy SÚCHNO
5. Správu o hospodárení a správu revíznej komisie

K bodu 14

Pán Štaudinger poďakoval prítomným za účasť a zaželal všetkým šťastnú cestu domov 
a schôdzu ukončil. 

V Banskej Bystrici, dňa 30.3.2024

Zapísala: Ing. Diana Hausknechtová, PhD.

Overil: Mgr. I. Kočajda, štatutárny zástupca


